

Robinson, Johanna

From: Allaire, Hilary
Sent: Tuesday, March 24, 2020 7:21 PM
To: Robinson, Johanna
Cc: PMSocial; Jones, Murray; Lange, Riley; Vallée, Guillaume
Subject: RE: FOR APPROVAL: PM presser clip package

Great, we are live. Thank you!

From: Robinson, Johanna <Johanna.Robinson@pmo-cpm.gc.ca>
Sent: Tuesday, March 24, 2020 7:10 PM
To: Allaire, Hilary <Hilary.Allaire@pco-bcp.gc.ca>
Cc: PMSocial <PMSocial@pco-bcp.gc.ca>; Jones, Murray <Murray.Jones@pco-bcp.gc.ca>; Lange, Riley <Riley.Lange@pmo-cpm.gc.ca>; Vallée, Guillaume <Guillaume.Vallee@pco-bcp.gc.ca>
Subject: RE: FOR APPROVAL: PM presser clip package

Nice. Option A please!

From: Allaire, Hilary <Hilary.Allaire@pco-bcp.gc.ca>
Sent: Tuesday, March 24, 2020 6:41 PM
To: Robinson, Johanna <Johanna.Robinson@pmo-cpm.gc.ca>
Cc: PMSocial <PMSocial@pco-bcp.gc.ca>; Jones, Murray <Murray.Jones@pco-bcp.gc.ca>; Lange, Riley <Riley.Lange@pmo-cpm.gc.ca>; Vallée, Guillaume <Guillaume.Vallee@pco-bcp.gc.ca>
Subject: FOR APPROVAL: PM presser clip package

Hi Johanna, clip package below for your approval with two share text options, to be issued once approved. Thank you!

Clip share text

Option A

EN: No matter who you are, where you live or what you do, #COVID19 is having a real impact on your life. The government is working hard to deliver support to Canadians as quickly as possible.

FR: Peu importe qui vous êtes, où vous habitez ou ce que vous faites dans la vie, la #COVID19 a des impacts réels. Le gouvernement travaille dur pour qu'on apporte un soutien aux Canadiens le plus rapidement possible.

Option B

EN: The duration of the #COVID19 crisis will be determined by the choices we make right now. So, if you want things to get back to normal, do your part. Stay home. #FlattenTheCurve

FR: La durée de la crise de la #COVID19 sera déterminée par les décisions qu'on prend aujourd'hui et tous les jours. Donc, si vous voulez que les choses reviennent à la normale, vous devez contribuer à l'effort. Restez à la maison.

#AplanirLaCourbe

Source: Remarks

Clip

EN: https://www.dropbox.com/s/glt5wzoay4seldv/PM_COVID19_2403_EN.mp4?dl=0

FR: https://www.dropbox.com/s/gjifoucgt6r6ow/PM_COVID19_2403_FR.mp4?dl=0

Thumbnail



EN Script

Good morning everyone.

My apologies for being a little delayed this morning, it was important that I speak with all three opposition leaders because I'm unable to join them this afternoon as the House of Commons reconvenes to pass emergency legislation on COVID-19.

This legislation will help ensure that Canadians are getting the support they need during these challenging times.

No matter who you are, where you live, or what you do – COVID-19 is having a real impact on your life.

Small businesses are temporarily closing up shop. Hotels and restaurants can no longer accept guests.

Some people are not getting paid. Others are worried about their job.

Whatever your situation may be, our government is here to help.

Passing this bill today means getting you the support you deserve as soon as possible.

When you're trying to help get money out to people, speed is of the essence, especially in an unprecedented situation like this one.

But I want to make it very clear — I believe in our democratic institutions.

All of us in Parliament must work together and Canadians need to see us doing just that.

So, you have my unwavering commitment.

We will protect and uphold our democratic values.

We will protect and uphold our democratic institutions as we deliver support to Canadians as quickly as possible.

Today, the House of Commons will return to adopt the emergency measures that our government has announced.

This is a very important step in giving Canadians the support they deserve.

I know that people have a lot of questions about the next steps and, as I have said from the start, all levels of government are working day and night to get you answers.

The federal assistance we announced last week for workers and businesses is coming.

At the same time, we are also continuing to think about other ways to help Canadians.

What we have announced to date is a start, but our work is ongoing.

From the beginning, science and experts have guided our approach and our response to the crisis. And science and experts must continue to guide us through what lies ahead.

As the situation evolves, we are discovering what more we must do, what we must do better, and we're adjusting.

We will have more information and more support for Canadians in the coming days, but in the meantime, know that the entire public service is working non-stop to support you.

I want to thank all public servants—not just at the federal level, but at the provincial, territorial, and municipal levels—for all of their work.

I know a lot of Canadians abroad are still having trouble finding a flight to bring them home, so I want to give everyone an update.

At least one more flight from Morocco has been scheduled.

The first flight from Peru will leave today and we're working on flights from Panama, Tunisia, Ukraine in addition to the flights we've already announced from Ecuador, El Salvador, Guatemala, Honduras, and Spain.

On that note, I want to thank the flight attendants, pilots, border agents, and airport staff who've all played a crucial role in bringing Canadians home.

They've been on the frontlines of this crisis for weeks, but they continue to show up to work and bring families together. Just this past week, nearly one million Canadians travelled home to Canada.

This would not have been possible without the people who work at our airports, at the border, and at our ports.

So, on behalf of all Canadians, thank you.

We see how hard you're working and we deeply appreciate it.

Every day, someone asks me how long these restrictions will be in place and the truth is, we don't know yet.

But here's what we do know.

The duration of this crisis will be determined by the choices we make right now. By decisions we take every single day.

So, if you want things to get back to normal, do your part.

Stay home.

And if you've just returned from abroad, go straight home from the airport and do not leave for at least 14 days.

This is not a suggestion. You cannot pick up groceries or visit your parents or your friends.

You need to go home and stay there.

If people do not follow these guidelines, we will put much more stringent measures in place.

Since the beginning, I have been in constant communication with the First Ministers.

We had another call last night, and we agreed that we have to keep collaborating to ensure that all regions have what they need, including testing equipment and medical supplies.

We discussed the range of challenges being faced, and overcome, across the country.

We talked about working even more closely together to do more to keep Canadians safe.

We also talked about the emergency measures that have been put in place at the provincial and territorial level.

The Federal Emergencies Act is a last resort, but as I keep saying, all options are on the table.

If people do not comply with expert advice and government guidelines, we will have to take additional steps.

Right now, there are people who are still going to work because they have to.

Pharmacists, delivery folks, postal workers, custodial staff, truck drivers, and many, many more are keeping the country running.

They deserve our thanks for everything they do.

But these people are more than just their job. They are somebody's mom or granddad. Somebody's best friend or favourite colleague, so please, for them, stay home.

And do it for the healthcare workers who we can't afford to lose during the biggest public health crisis our country has ever seen.

Because here's the hard truth: if our nurses and doctors have COVID-19, they can't help you.

They won't be able to treat you or your loved ones if you get sick.

This is serious.

The decisions you make have serious consequences, not just on your community, but on the entire country.

So do your part.

That's how we will keep each other safe.

Thank you very much, everyone.

French Script

Bon matin tout le monde.

Je suis désolé de mon léger retard ce matin. Il était important que je parle avec les trois chefs de l'opposition, parce que je ne pourrai pas me joindre à eux cet après-midi lorsque la Chambre des communes se réunira pour adopter un projet de loi d'urgence sur la COVID-19.

Ce projet de loi permettra de fournir aux Canadiens le soutien dont ils ont besoin durant cette période difficile.

Peu importe qui vous êtes, où vous habitez ou ce que vous faites dans la vie, la COVID-19 a des impacts réels.

Les petites entreprises ferment temporairement leurs portes. Les hôtels et les restaurants ne peuvent plus accepter de clients.

Certaines personnes ne reçoivent pas de paye. D'autres s'inquiètent pour leur emploi.

Peu importe la situation dans laquelle vous vous trouvez, notre gouvernement est là pour vous aider.

L'adoption de ce projet de loi aujourd'hui fournira le soutien que vous méritez le plus tôt possible.

Si on veut faire parvenir de l'argent aux gens, il faut le faire le plus rapidement possible, surtout dans cette situation sans précédent.

Mais je tiens à être très clair : je crois en nos institutions démocratiques.

Tous les députés du Parlement doivent travailler ensemble, et il est important que les Canadiens le voient.

Vous avez mon engagement plein et entier là-dessus.

On va protéger et défendre nos valeurs démocratiques.

On va protéger et défendre nos institutions démocratiques alors qu'on apporte un soutien aux Canadiens le plus rapidement possible.

Aujourd'hui, la Chambre des communes sera rappelée pour adopter des mesures d'urgence que notre gouvernement a annoncées.

Il s'agit d'une étape très importante en vue de donner aux Canadiens le soutien qu'ils méritent.

Je sais que les gens ont beaucoup de questions sur la suite des choses et comme je le dis depuis le début, tous les ordres de gouvernement travaillent jour et nuit pour vous fournir les réponses.

L'aide fédérale annoncée la semaine dernière pour les travailleurs et les entreprises s'en vient.

En même temps, on continue de réfléchir à d'autres façons d'aider les Canadiens.

Ce qu'on a annoncé jusqu'à date, c'est un départ, mais le travail continue.

Depuis le début, c'est la science et les experts qui guident notre approche et notre réponse à la crise et il faut que la science et les experts continuent à nous guider à travers ce qui s'en vient.

Au fur et à mesure que la situation évolue, on découvre ce qu'on doit faire de plus, ce qu'on doit faire mieux et on s'ajuste.

Nous aurons plus d'informations et plus de soutien pour les Canadiens au cours des prochains jours, mais en attendant, sachez que toute la fonction publique travaille sans arrêt pour vous appuyer.

Je veux d'ailleurs remercier tous les fonctionnaires – pas juste au fédéral, mais aux niveaux provincial, territorial et municipal – pour tout leur travail.

Je sais que beaucoup de Canadiens à l'étranger ont encore du mal à trouver un vol pour les ramener chez eux, alors je veux fournir à tout le monde une mise à jour sur la situation.

Au moins un autre vol en provenance du Maroc est prévu.

Le premier vol pour le Pérou partira aujourd'hui, et on travaille à organiser des vols en provenance du Panama, de la Tunisie, de l'Ukraine, en plus des vols que nous avons déjà annoncés pour l'Équateur, le Salvador, le Guatemala, le Honduras et l'Espagne.

Sur ce point, je tiens à remercier les agents de bord et ceux des services frontaliers, les pilotes et le personnel des aéroports qui ont tous joué un rôle crucial pour ramener les Canadiens chez eux.

Ils travaillent en première ligne de la crise depuis des semaines, mais ils continuent de se présenter au travail et de réunir des familles.

La semaine dernière seulement, près d'un million de Canadiens sont rentrés au pays.

Cela n'aurait pas été possible sans les gens qui travaillent dans nos aéroports, à la frontière et dans nos ports.

Alors, au nom de tous les Canadiens, je vous remercie.

On voit à quel point vous travaillez fort et on est profondément reconnaissants.

Chaque jour, quelqu'un me demande combien de temps dureront ces restrictions. En vérité, on ne le sait pas encore. Voici ce qu'on sait.

La durée de cette crise sera déterminée par les décisions qu'on prend aujourd'hui et tous les jours.

Donc, si vous voulez que les choses reviennent à la normale, vous devez contribuer à l'effort.

Restez à la maison.

Si vous venez de rentrer au pays après un séjour à l'étranger, allez directement chez vous de l'aéroport et restez-y pendant au moins 14 jours.

Ce n'est pas une suggestion. Vous ne pouvez pas faire l'épicerie ou visiter votre famille ou vos amis.

Vous devez aller chez vous et y rester.

Si les gens ne suivent pas ces consignes, on mettra en place des mesures beaucoup plus rigoureuses.

Depuis le tout début, je maintiens un contact régulier avec les premiers ministres des provinces et des territoires.

On a eu un autre appel hier soir, et on a convenu de poursuivre notre collaboration pour s'assurer que toutes les régions ont ce dont elles ont besoin, y compris de l'équipement pour effectuer des tests et des fournitures médicales.

On a discuté des nombreux défis auxquels sont confrontées toutes les régions du pays et ceux qu'elles ont surmontés.

On a parlé de collaborer encore plus étroitement afin d'en faire plus pour assurer la sécurité des Canadiens.

On a également discuté des mesures d'urgence qui ont été mises en place dans les provinces et les territoires.

La Loi sur les mesures d'urgence fédérale est une mesure de dernier recours, mais comme je l'ai dit plusieurs fois, aucune option n'est exclue.

Si les gens ne suivent pas les conseils des experts et les lignes directrices du gouvernement, on devra prendre des mesures supplémentaires.

À l'heure actuelle, des gens vont encore au travail parce qu'ils doivent le faire.

Les pharmaciens, les livreurs, les travailleurs des postes, le personnel de garde, les camionneurs et bien d'autres gens assurent le bon fonctionnement de notre pays.

Ils méritent notre reconnaissance pour tout ce qu'ils font.

Mais l'identité de ces gens ne se limite pas à leur emploi. Ils sont la mère, le grand père, l'ami ou le collègue de quelqu'un. Alors, pour eux, je vous en prie, restez à la maison.

Faites-le aussi pour les travailleurs de la santé qu'on ne peut se permettre de perdre durant la plus importante crise de santé publique que notre pays ait jamais connue.

Voici la dure réalité : si les infirmières et les médecins sont atteints de la COVID-19, ils ne peuvent pas vous aider.

Ils ne pourront pas vous soigner ou soigner l'un de vos proches si vous tombez malades.

C'est sérieux.

Les décisions que vous prenez auront des conséquences importantes non seulement sur votre communauté, mais sur notre pays en entier.

Alors, contribuez à l'effort.

C'est comme ça qu'on pourra veiller les uns sur les autres.

Merci beaucoup tout le monde.

Hilary Allaire

PM and Visual Communications | Communications du PM et visuelles

Privy Council Office | Bureau du Conseil privé

613-858-0673